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Рассматриваются концептуальные воззрения В.И. Вернадского о лучших людях и элитарном 

самосознании. Обосновано его отношение к лучшим людям, к которым он относил выдающихся личностей, 

транслирующих уникальные идеи и образцы культуры в экономике, политике, науке. Особое внимание 

уделено самосознанию В.И. Вернадского, которое пропитано наукой и политикой. Он был поистине 

носителем и субъектом-творцом элитарного самосознания. В.И. Вернадский – великий 

естествоиспытатель мирового масштаба и политический деятель. 
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It is considered conceptual ideas by V.I. Vernadsky on the best people and elite self-consciousness. It is stated 

his attitude to the best people whom he considered the outstanding people who translate unique ideas and culture 

patterns in economics, politics and science. Special attention is paid to self-consciousness of V.I. Vernadsky that is 

all absorbed by science and politics. He was really a carrier and subject-creator of elite self-consciousness. V.I. 

Vernadsky is an outstanding naturalist of the world scale and a political activist. 
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